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Informace z Obecního úřadu Pomezí
Vážení spoluobčané,
konečně nastal čas vytoužených 

prázdnin a  dovolených. Přeji všem 
hodně sluníčka, letní pohody, zaslou-
ženého odpočinku a relaxace.

Výstavba v obci
Splašková kanalizace
Na základě žádosti Města Poličky 

a  VHOS bylo do šachty instalováno 
měřicí zařízení na splaškové vody. Na 
základě měření průtoků odpadních 
vod budeme platit Městu Polička za 
čištění splaškových vod. Do nynějška 
platba probíhala na základě odpočtu 
vodoměrů. Pro občany se nic nemění. 
V  prosinci dojde k  odečtu vodoměru 
a  v  lednu k  vyúčtování poplatku za 
stočné.

Opět důrazně upozorňuji, že do 
splaškové kanalizace nesmí být svede-
na žádná povrchová a dešťová voda.

Sběrný dvůr
Projekt sběrného dvora byl dokon-

čen, zkolaudován a bylo vydáno povo-
lení provozu pro nakládání s  odpady. 
Sběrný dvůr je určen pro příjem odpa-
dů od fyzických osob, které mají trvalý 
pobyt v obci Pomezí. Odpad je v tomto 
zařízení po vstupní kontrole ukládán 
do určených shromažďovacích pro-
středků, kde je krátkodobě uskladněn 
a  po naplnění shromažďovacích ka-
pacit převážen a  předáván příslušné 
oprávněné osobě k  využití nebo od-
stranění odpadu. Sběrný dvůr slouží 
také jako místo zpětného odběru vý-
robků s ukončenou životností (elektro-
zařízení, baterie a akumulátory).

Roční projektovaná kapacita zařízení 
je 276 tun odpadu za rok.

Sběrný dvůr je tvořen zpevněnou 
plochou, na které je postaveno 9 vel-
koobjemových kontejnerů, které jsou 
označeny tabulkami, v  plechové hale 
budou ukládány nebezpečné odpady.

Projekt „Sběrný dvůr“ byl spolufi-
nancován Evropskou unií  – Fondem 
soudržnosti v rámci Operačního pro-
gramu Životní prostředí.

Celkové náklady na stavbu Sběrného 
dvora byly 13 454 992 Kč.

Stavební úpravy ZŠ a nástavba 
školní družiny Pomezí č. p. 90
Dodavatelem stavby se na základě 

výběrového řízení stala firma Stavitel-
ství Háněl, s. r. o., 539 44 Proseč s vy-
soutěženou částkou 4 698 198,27 bez 
DPH. 

V žádosti o dotaci jsme úspěšní ne-
byli, ale zastupitelstvo obce rozhodlo, 
že stavba bude zahájena.

Termín realizace je od 1.  8.  2022  – 
30. 7. 2023.

Rozšíření veřejného osvětlení
Veřejné osvětlení bude rozšířeno 

o  8 ks solárních lam, které budou 
umístěny v  místech, kde není možné 
elektrické napájení. Z  Programu roz-

Výstavba sběrného dvora

voje Pardubického kraje jsme obdrželi 
dotaci 100 000 Kč.

Stavební úpravy hygienického 
zázemí II. MŠ
1. 7. 2022 bude zahájena rekonstruk-

ce sociálního zařízení a  umývárny, 
kterou na základě výběrového říze-
ní provede firma HIKELE Svitavy za 
částku 610 00 Kč. Stavba bude dokon-
čena do 15. 08. 2022.

Chodník ŠJ – rybník
Na stavbu je vydáno stavební povole-

ní a čeká se vyhlášení dotačního titulu 
k podání žádosti o dotaci.

Žádost o dotaci se připravuje.

Rekonstrukce silnice II/363, 
výstavba chodníku – Pomezí
Jedná se o společnou akci s Pardubic-

kým krajem na zhotovení projektové 
dokumentace na rekonstrukci silni-
ce v úseku od odbočky na Svitavy po 
horní konec obce a současně výstavby 
navazujícího chodníku od OÚ po od-
bočku na Svitavy.

I zde se již připravuje žádost o dotaci, 
až bude vypsána výzva.

Výměna sítí
V  jarních měsících byly okolo obou 

víceúčelových hřišť vyměněny poško-
zené sítě v celkové částce 220 556 Kč.

 Věra Chemišincová, starostka

Provozní doba 
sběrného dvora
Středa 15.00–18.00 hodin 

(pouze v období letního času)
Sobota 9.00–12.00 hodin 

(celoročně)

Ročník 24

Číslo 2
Červen 
2022
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Sběrný dvůr otevřen od 2. července
Provozovatelem sběrného dvora je 

obec Pomezí a obsluhu bude zajišťovat 
zaměstnanec obce. Je určen pro odpad 
obyvatel s  trvalým pobytem v  obci 
a majitele rekreačních objektů v obci, 
který pochází z těchto objektů.

Druhy odpadů, které je možné pře-
dat na sběrném dvoře:

Nebezpečné odpady
Staré barvy, ředidla, obaly od barev, 

chemikálie z  domácností, kyseliny, 
motorové oleje, akumulátory, mono-
články, stará léčiva, tonery…

Biologicky rozložitelné odpady
Na sběrném dvoře se budou odebí-

rat pouze větve v omezeném množství 
(přívěsný vozík za auto), větší množství 
je nutné vozit přímo na kompostárnu 
(více informací u obsluhy SD). Ostatní 
biologicky rozložitelné odpady – od-
pady z údržby zahrad, tráva… mohou 
občané odkládat do kontejnerů roz-
místěných po obci.

Ostatní odpady
Objemné odpady (nábytek, koberce, 

linolea, peřiny, lyže… odpad, který se 
rozměrem nevejde do popelnice). Plas-
ty, papír, sklo, železo, jedlé oleje, pneu-
matiky z osobních automobilů…

Zpětný odběr elektrozařízení
Televizory, počítače, ledničky, mraz-

ničky, pračky, sušičky, vysavače, ruční 
el. nářadí, videa, žárovky, mobilní tele-
fony… všechna zařízení, která jsou na 
el. pohon.

Všechny uvedené odpady jsou přebí-
rány od obyvatel zdarma. Bližší infor-
mace o  provozu a  odebíraných odpa-
dech u obsluhy sběrného dvora.

Množství odebíraných odpadů je 
z  kapacitních důvodů omezené. Při 
větším množství odpadu je nutné ob-
jednat samostatný kontejner (vyklíze-
ní nemovitostí…) u LIKO Svitavy, a. s.

Odpady, které není možné 
odevzdat na sběrném dvoře
Jedná se především o stavební odpa-

dy, které vznikají při údržbě nemovi-
tostí a  jedná se např.  o  střešní tašky, 
keramické obklady zeminu, kamení, 
stavební materiály s  obsahem azbes-
tu (eternit), asfaltové lepenky, dřevo, 
plasty nerecyklovatelné (znečištěné 
fólie ze staveb, PVC), autoskla, okna, 
dveře, zárubně, odpady z demolice by-
tových jader, plasty z autovraků…

Likvidace uvedených odpadů je za 
úhradu, při které je nutné vážení, pro-
to doporučujeme využít služeb překla-
diště odpadu LIKO SVITAVY a.s v Po-
ličce (směr Jedlová) tel. 604 695 729.

Kronika naší obce je psána nepřetr-
žitě od roku 1962. Vraťme se v historii 
i  v  myšlenkách o  čtyřicet let zpátky. 
Zde je krátký výčet vybraných zajíma-
vostí z roku 1981, jak je zapsala kroni-
kářka obce Pomezí Milada Koukalová.

Místní národní výbor pracoval 
v  roce 1982 ve stejném složení. Na 
místo samostatné referentky nastoupi-
la po paní Skupníkové Jana Pokorná. 
Obec hospodařila s vyrovnaným roz-
počtem 392 100 Kč. U  dolní mateřské 
školky byly dokončeny venkovní prá-
ce na oplocení a úpravě zahrady. Byla 
zřízena sběrna druhotných surovin 
ze stodoly u  Hloušových. Byl zde vy-
kupován papír, textil a  jiné suroviny. 
Dětská poradna byla přesunuta z  bu-
dovy fary do staré budovy dolní škol-
ky. Pokračovala oprava sálu osvětové 
besedy, byl posilován vodovod. Pro 
zlepšení životního prostředí bylo vysá-
zeno 150  stromků. Pohyb počtu oby-
vatel v obci byl vyrovnaný: narodilo se 
19 dětí, zemřelo 18 obyvatel, přistěho-
valo se 22 a odstěhovalo 19 osob. Mezi 
nejaktivnější organizace patřily Svaz 
požární ochrany a Český svaz chova-
telů drobného zvířectva.

Častým tématem rozhovorů je poča-
sí. Rok 1982 provázelo teplo a  sucho. 
Na jaře vymrzly jařiny, léto bylo tak 
suché, že se musela cisternami dovážet 
voda do vodojemů, zima byla mírná, 
vlhká, ale bez větších srážek. Je zajíma-
vé, že navzdory suchu byla velká nad-
úroda ovoce. Velkému zpracovávání 
ovoce bránil nedostatek cukru a zava-
řovacích sklenic. Zásobování obyvatel 
vázlo i u jiného sortimentu. Byl nedo-
statek ovocných šťáv, sýrů, šlehačky 
a tuků. Došlo ke zdražení masa, a tím 
došlo k odklonu zájmů obyvatel od li-
bového masa k levnějšímu bůčku. Ze-
lenina a ovoce byly dodávány nárazově 
a v malém množství.

30.  května postihl obec velký příval 
vody, cesty, sklepy a  dokonce i  tírna 
lnu byly pokryty velkou vrstvou bláta. 
Splavené brambory se tak hned na jaře 
vrátily zpátky do sklepů.

Život v  obci byl stále velmi ovliv-
ňován zemědělským družstvem. JZD 
postavilo nový velkokapacitní seník. 
Jarní práce byly zahájeny už v březnu 
a 12. srpna začaly žně. Brambory byly 
sklizené během září a  počátku října. 
Problémy nastaly v  živočišné výro-
bě. Zvýšil se úhyn krav, příčinou byla 
otrava z  velkého množství dusičnanů 

Z kroniky obce Pomezí
v  krmení. Byla to daň za používání 
velkého množství hnojiv v  zeměděl-
ství. U  prasat se objevila sypavka. Po 
přestavbě porodny a po dezinfekci byly 
zakoupeny nové prasnice, a  ty byly 
nově uměle inseminovány. Pro zvýšení 
produkce hovězího masa došlo k zave-
dení smluvního výkrmu býků občany 
ve svých hospodářských usedlostech. 
Podobně byli smluvně chováni i  krá-
lici.

V  lesích okolo Pomezí se objevil 
nebezpečný škůdce  – ploskohřbetka 
smrková. Prováděl se proti ní lokální 
postřik. Byl zvažován i letecký postřik, 
který ale nebyl uskutečněn, protože 

i  tento škůdce byl napaden nemocí 
a nemnožil se tak rychle. Školní děti na 
vybraných lokalitách počítaly množ-
ství nebezpečných housenek v půdě. Ve 
spolupráci s  výzkumným ústavem se 
hlídalo množení tohoto škůdce. Škol-
ní děti také sbíraly semínka stromů, 
staraly se o ně a pomohly tak vypěsto-
vat velké množství stromů na pomoc 
zalesňování Krušných hor a Krkonoš. 
Na Vánoce děti zdobily v lese stromky 
lojovými koulemi. Svojí aktivitou tak 
pomáhaly vyvážit nešetrnou zeměděl-
skou produkci založenou na vysokém 
používání chemie a hnojiv.

Mgr. Jiří Svoboda
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a pověřuje starostku k podpisu smlou-
vy o dílo.

Usnesení č.  12: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje prodej hasičského 
vozidla Tatra 815 CAS 32 firmě HTS – 
HASIČSKÁ TECHNIKA, spol. s r. o., 
Čapkova 258, 250 90 Jirny, IČO: 
25127900 za cenu 200 000 Kč a pově-
řuje starostku k podpisu smlouvy.

Usnesení č.  13: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje změnu smluvní ceny 
za správu, provoz a údržbu veřejného 
osvětlení na 42 312,50 Kč/měsíc od 
firmy Osvětlení a  energetické systé-
my, a. s., Nádvorská 1010/14, Praha 4.

Usnesení č.  14: Zastupitelstvo obce 
schvaluje pořízení doskočiště pro ZŠ 
Pomezí za cenu 291 000 Kč a schvaluje 
povýšení v rozpočtu obce pro ZŠ Po-
mezí o 100 000 Kč (rozpočtové opatře-
ní).

Zastupitelstvo obce Pomezí schvalu-
je snížení v rozpočtu ZŠ na rok 2022 
na položce 5331 o  131 000 Kč. Tato 
částka bude převedena na položku 
6121 v rozpočtu obce na pořízení do-
skočiště. ZŠ dofinancuje pořízení do-
skočiště z  investičního fondu ZŠ ve 
výši 60 000 Kč.

Usnesení č.  15: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje výměnu sítí dvou 
víceúčelových hřišť od firmy Berger-
-Huck,  s.  r.  o., Vanišova 552, 533 74 
Horní Jelení, IČO: 45535264 dle na-
bídky za cenu 219 605 Kč.

Usnesení č.  16: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje účetní závěrky 
rozpočtů příspěvkových organizací 
a převod zůstatků do jejich rezervních 
fondů.

Usnesení č.  17: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje vyřazení z  provo-
zovaného majetku DSO Vodovody 
Poličsko – i.č.  90509, 90512, 93020, 
90513, 90511 a  schvaluje ponechání 
v majetku obce.

Usnesení č.  18: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí změnu čísla 
položky rozpočtové skladby ve schvá-
leném rozpočtu obce na rok 2022 
(zrušena položka 1340 a  nahrazena 
položkou 1345).

Ze Zastupitelstva obce Pomezí

Usnesení z 23. schůze 
Zastupitelstva obce Pomezí 
konané dne 23. 2. 2022
Usnesení č.  1: Zastupitelstvo obce 

Pomezí schvaluje: návrhovou komisi 
Němec Petr a Dočekal Jiří; ověřovatelé 
zápisu Mgr.  Svoboda Jiří a  Nikl To-
máš; zapisovatel Milan Nespěšný

Usnesení č.  2: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje program schůze dle 
pozvánky.

Usnesení č.  3: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí příjmy a výda-
je rozpočtu obce za rok 2021.

Usnesení č.  4: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí inventarizaci 
majetku obce k 31. 12. 2021.

Usnesení č.  5: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje nákup p.  č.  280/40 
o výměře 144 m2 za cenu 10 Kč/m2.

Usnesení č. 6: Zastupitelstvo obce Po-
mezí schvaluje prodej části p. č. 757/1 
(2 m2) a  části p.  č.  5440/1 (3 m2) za 
cenu 40 Kč/m2.

Usnesení č. 7: Zastupitelstvo obce Po-
mezí schvaluje prodej části p. č. 3967/1 
před domem č.  p. 97a 98 za cenu 
40 Kč/m2.

Usnesení č. 8: Zastupitelstvo obce Po-
mezí schvaluje prodej části p. č. 5584/1 
a p. č. 5584/3 za cenu 40 Kč/m2.

Usnesení č.  9: Zastupitelstvo obce 
Pomezí neschvaluje záměr dlouhodo-
bého pronájmu p.  č.  5233 za účelem 
výstavby fotovoltaické elektrárny.

Usnesení č.  10: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje poskytnutí dotace 
z  Programu pro poskytování dotací 
pro:

TJ Sokol Pomezí  120 000 Kč
SDH Pomezí  60 000 Kč

Usnesení č.  11: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje, na základě posou-
zení a  hodnocení nabídek hodnotící 
komisí, firmu HIKELE stavební fir-
ma,  s.  r.  o. Svitavská 522/54, 568 01 
Svitavy, IČO: 26006111 jako zhotovi-
tele stavební akce „Úpravy hygienické-
ho zázemí II. MŠ“ za cenu 609 417 Kč 

Usnesení č.  19: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje rozpočtové opatření 
č. 1 dle přílohy zápisu.

Usnesení z 24. schůze 
Zastupitelstva obce Pomezí 
konané dne 18. 5. 2022
Usnesení č.  1: Zastupitelstvo obce 

Pomezí schvaluje: návrhovou komisi 
Ing.  Škorpík Libor, Šedý Leoš; ově-
řovatelé zápisu Duchečková Marie, 
Mgr. Venclová Jana; zapisovatel Milan 
Nespěšný

Usnesení č.  2: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje program schůze dle 
pozvánky.

Usnesení č.  3: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí plnění plánu 
výstavby v roce 2022.

Usnesení č.  4: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje plán práce RO a ZO 
na 2. pololetí 2022.

Usnesení č.  5: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje příjmy a  výdaje 
rozpočtu obce k  30.  4.  2022 bez vý-
hrad.

Usnesení č.  6: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje bezúplatný převod 
p.  č.  4129/2, 969/3 a  4080/3 do ma-
jetku obce od Krajského pozemko-
vého úřadu pro PK dle GP č.  1288-
48/2022.

Usnesení č. 7: Zastupitelstvo obce Po-
mezí schvaluje prodej části p. č. 468/1 
a 402/1.

Usnesení č. 8: Zastupitelstvo obce Po-
mezí schvaluje prodej části p. č. 736/14 
a části p. č. 4000/1.

Usnesení č.  9: Zastupitelstvo 
obce Pomezí schvaluje prodej části 
p. č. 3951/2.

Usnesení č.  10: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje cenu za správu, pro-
voz a  údržbu veřejného osvětlení pro 
2.  čtvrtletí 2022 na 42 332,50 Kč/mě-
síc.

Usnesení č.  11: Zastupitelstvo obce 
schvaluje zpracování žá- str. 4 
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 str. 3 dosti o podporu a studii pro-
veditelnosti na akci „Chodníky v obci 
Pomezí“ od firmy LKA s.r.o, Jičínská 
226/17, 130 00 Praha 3 – Žižkov, IČO: 
07735405 a pověřuje starostku k pod-
pisu smlouvy.

Usnesení č.  12: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje dodatek č.  1 ke 
smlouvě o  dílo č.  2021/5110/049 
mezi Obcí Pomezí a  INSTAV Hlin-
sko,  a.  s. na akci „Sběrný dvůr pro 
obec Pomezí“ a  pověřuje starostku 
k podpisu dodatku. Celková cena díla 
9 522 536,74 Kč bez DPH.

Usnesení č.  13: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí návrh rozpoč-
tu svazku obcí Vodovody Poličsko na 
rok 2022.

Usnesení č.  14: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje smlouvu mezi Obcí 
Pomezí a  ELEKTROVINEM,  a.  s. na 
zpětný odběr elektrozařízení ze SD 
Pomezí a pověřuje starostku k podpi-
su smlouvy.

Usnesení č.  15: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje dodavatele solární-
ho osvětlení (8 svítidel) firmu BÁR-
TEK ROZHLASY, s. r. o., Vyšehradská 
1349/2, 128 00 Praha 2 – Nové Město 
za cenu 283 043,20 Kč.

Usnesení č. 16: 
a) Zastupitelstvo obce Pomezí roz-

hoduje o  výběru dodavatele za-
dávacího řízení k veřejné zakázce 
„Stavební  úpravy základní školy 
a  nástavba školní družiny Pome-
zí č.  p. 90“ takto: vybraným do-
davatelem je firma  Stavitelství  – 
Háněl, s. r. o., Zábořská 9, 539 44 
Proseč, IČO: 01732838  a  pořadí 
dalších účastníků zadávacího 
řízení je dle předložené zprávy 
o novém hodnocení nabídek.

b) Zastupitelstvo obce Pomezí schva-
luje uzavření smlouvy o dílo na ve-
řejnou zakázku „Stavební úpravy 
základní školy a  nástavba školní 
družiny Pomezí č. p. 90“ s vybra-
ným dodavatelem Stavitelství  – 
Háněl, s. r. o., Zábořská 9, 539 44 
Proseč, IČO: 01732838.

Usnesení č.  17: Zastupitelstvo obce 
Pomezí zrušuje usnesení č.  5 ze dne 
23. 2. 2022.

Usnesení č.  18: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje Smlouvu o  poskyt-
nutí programové účelové dotace na 
požární techniku a  věcné prostředky 
požární ochrany jednotky SDH obce 
z rozpočtu Pardubického kraje na rok 
2022 ve výši 18 000 Kč a pověřuje sta-
rostku k podpisu smlouvy.

Usnesení č.  19: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje Smlouvu o  poskyt-
nutí dotace z  Programu obnovy ven-
kova PK na akci „Rozšíření veřejného 
osvětlení“ ve výši 100 000 Kč a  pově-
řuje starostku k podpisu smlouvy.

Usnesení č.  20: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí cenu vodného 
44 Kč/m3 platnou od 1. 4. 2022.

Usnesení č.  21: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí změnu ná-
jemce obecního bytu domě č. p. 4 od 
1. 6. 2022.

Usnesení č.  22: Zastupitelstvo obce 
Pomezí stanovuje počet členů zastupi-
telstva obce pro příští volební období 
2022–2026 na 15 členů.

Usnesení č.  23: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje smlouvu na pro-
nájem nebytových prostor v  budově 
č. p. 292 (kiosek pod tělocvičnou) na 
období od 1.  6. 2022 do 30.  9.  2022 
a pověřuje starostku k podpisu smlou-
vy.

Usnesení č.  24: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje rozpočtové opatření 
č. 4 dle přílohy zápisu.

Usnesení č.  25: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje nákup zastínění plo-
tu sběrného dvora a vybavení kancelá-
ře obsluhy.

Usnesení č. 25 ze schůze 
Zastupitelstva obce Pomezí 
konané dne 1. 6. 2022
Usnesení č.  1: Zastupitelstvo obce 

Pomezí schvaluje: návrhovou komisi 
Petr Němec a  Zdeněk Coufal; ověřo-
vatelé zápisu Ing. Libor Škorpík a Leoš 
Šedý; zapisovatel Milan Nespěšný

Usnesení č.  2: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje program schůze dle 
pozvánky.

Usnesení č.  3: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje jednomyslně Účetní 
závěrku, včetně výsledku hospodaření 
obce Pomezí za účetní období 2021, 
sestavenou ke dni 31. 12. 2021, bez vý-
hrad.

Usnesení č. 4: Zastupitelstvo obce Po-
mezí schvaluje jednomyslně Závěreč-
ný účet obce Pomezí za účetní období 
2021, sestavený ke dni 31. 12. 2021, bez 
výhrad.

Usnesení č.  5: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí Zprávu o vý-
sledku přezkoumání hospodaření za 
rok 2021.

Usnesení č.  6: Zastupitelstvo obce 
Pomezí přesouvá projednání žádos-
ti o prodej části p. č. 5938/1 na příští 
schůzi zastupitelstva.

Usnesení č.  7: Zastupitelstvo obce 
Pomezí neschvaluje prodej části 
p.  č.  5233 dle předloženého návrhu 
a pověřuje starostku k dalšímu jedná-
ní o prodeji.

Usnesení č.  8: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje Smlouvu o  využití 
obecního systému odpadového hos-
podářství pro zpětný odběr elektroza-
řízení mezi ASEKOL, a. s. a Obcí Po-
mezí a  pověřuje starostku k  podpisu 
smlouvy.

Usnesení č.  9: Zastupitelstvo obce 
Pomezí bere na vědomí Závěrečný 
účet za rok 2021 svazku obcí AZASS 
Polička.

Usnesení č.  10: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje zpracování žádos-
ti o  dotaci a  administraci dotace na 
akci „Rekonstrukce silnice II/363, vý-
stavba chodník – Pomezí“ od firmy 
PRODIN, a. s., K Vápence 2745, 530 02 
Pardubice, IČO: 25292161 za celkovou 
cenu 65 945 Kč.

Usnesení č.  11: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje rozpočtové opatření 
č. 5 dle přílohy zápisu.

Usnesení č.  12: Zastupitelstvo obce 
Pomezí schvaluje realizaci stavební 
akce „Stavební úpravy základní ško-
ly a  nástavba školní družiny Pomezí 
č. p. 90“ i v případě nezískání dotace.

Ze Zastupitelstva obce Pomezí
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Tak se nám po covidové pauze poda-
řilo vyjet do zahraničí. Naším staro-
novým cílem byla Vídeň, město, které 
za posledních třicet let navštívil každý 
žák naši školy. Na putování se podívá-
me očima osmáka Jakuba Tvarůžka 
z Rohozné.

Po dodatečné ranní přípravě na výlet 
jsem se s menším zpožděním dostavil 
ke škole. Aby mi ta cesta trochu utek-
la, rozhodl jsem se zúčastnit 2 zápasů 
slovní kopané a  pozoroval jsem mí-
jející krajinu. Za nemalou chvíli jsme 
dorazili do naší vysněné Vídně. Už jen 
pozorování okolí z okénka byl pro mne 
zážitek. Díky tomu jsem ztratil pojem 
o  čase a  zanedlouho jsme dorazili 
k zámku Schönbrunn.

Vstoupili jsme do nádvoří zámku 
Schönbrunn, bylo celkem prázdné, 
ale i  tak hezké nádvoří. Zde jsme ná-
sledně na zámeckém balkónu vyfotili 
společnou výletní fotografii. Potom 
jsme došli do ZOO Schönbrunn, kde 
jsme se následně shlukli do našich již 
předem vytvořených skupin. Obdrželi 
jsme mapky areálu ZOO a mohli jsme 
vyrazit! Já s  mojí skupinou jsme vy-
brali cestu, která vedla k pandě, okolo 
tučňáků a ledního medvěda Ale to ješ-
tě spolužáci netušili, čeho mladý a na-
dšený “fotograf” bude schopen. Měli 
jsme i to štěstí vidět medvěda ledního 
při krmení. Takovou příležitost jsem si 
nemohl nechat ujít, tudíž jsem vytáh-
nul telefon, zaměřil medvěda ledního 
s jeho rybkou a zmáčkl spoušť. Naštěs-
tí ostatní udělali to samé, takže jsem 
nikoho nezbrzdil. Narozdíl od návště-
vy tučňáků, kde jsem strávil 10 min fo-
cení zcela průměrných fotografií. Na-
štěstí se přeci jen mé skupině podařilo 
mne odtamtud dostat. Potom jsme se 
šli podívat na lemury, které jsme opět 
poctivě fotili všichni. Když jsme ko-
nečně došli k pandě, tak jsme byli zkla-
máni. Panda se na nás ani nepodívala 
a  raději se ládovala bambusem. Moc 
času nám nezbývalo, tak jsme se roz-
hodli zajít si koupit nějaký ten suvenýr. 
Po těžkém rozhodování mezi koupí 
dřevěné magnetky slona, zebry, žirafy 
či tučňáka jsem se rozhodl pro magne-
tku slona. Přišel jsem tedy k pokladně 
a pravil jsem “Guten Tag, ich möchte 
kaufen ein Magnet, bitte!” Poté jsme 
se horní cestou vydali zpět k  začátku 
ZOO, kde se všechny skupinky sešly. 
Potom jsme vyšli z parku Schönbrunn 
a vrátili se k autobusu.

Výlet do Vídně ZŠ Pomezí
Zanedlouho jsme dorazili do centra 

Vídně. Zde jsme obešli spousty pa-
mátek, ale nejvíce času jsme strávili 
v  hrobce Habsburků, tzv.  Kapuziner-
gruft. Díky stručnému výkladu od 
pana učitele jsem se toho spoustu do-
zvěděl, to i přesto, že pobyt na slunci 
mne trochu unavil. Např.  jsem se do-
zvěděl, že děti Marie Terezie jsou po-
hřbeny v rakvích kolem ní a ona sama 
je pohřbena vedle svého manžela. To 

nebylo v  té době zvykem. Také mne 
zaujaly velice pečlivě zdobené rakve. 
Poté jsme se přes krásné zahrady vy-
dali k  autobusu. Kvůli kolonám jsme 
měli tu čest čekat na autobus celých 
40 min. Naštěstí autobus přeci jen do-
razil a mohli jsme se vydat do již po-
slední zastávky ve Vídni – do Prateru.

Atrakce mne tolik nezaujaly, jelikož 
jsem nevěřil, že by mne jakákoli z nich 
mohla bavit, ba si nějakou z nich užít. 
Ale přeci jen jsem na něco šel, moje 
skupinka mne dovedla k  velkému ře-
tězovému kolotoči. Ten mne zaujal 
a rozhodli jsme se všichni na něj jít, byl 
to zážitek! Ten výhled byl neuvěřitelný, 
viděl jsem na celičkou Vídeň. Také to 
stálo přijatelnou částku. Na rozdíl od 
horské dráhy, kterou jsem po delším 
přemlouvání také vyzkoušel. Jakmile 
se vozík se mnou rozjel, uvědomil jsem 
si, že to byl špatný nápad. Celou cestu 
jsem měl zavřené oči, trvalo to pouze 
2 min a  ještě k  tomu to stálo dvojná-
sobně více než řetězový kolotoč. I přes 
ztracených 40 min jsem si svůj pobyt 
v Prateru užil.

Cesta domů byla rušná, obzvláště 
v  zadní části autobusu. Cestou jsme 
si povídali o  tom, co jsme zažili, také 
jsem se rozhodl upravit pár fotek, aby 
mi cesta opět utekla. Do Rohozné jsme 
dorazili až za tmy a byl čas jít na kutě!

I přesto, že pár věcí nevyšlo či moh-
lo být lepší, jsem si výlet celkově užil 
a budu se těšit na další.

Jakub Tvarůžek VIII. třída

Ohlédnutí 
za pouťovou 
zábavou

Pouť v Pomezí vždy byla, je a bude 
po dlouhé zimě první poutí v širokém 
okolí. 

K ní již několik let patří zábava po-
řádaná SRPŠ při ZŠ Pomezí. Kromě 
zábavy mají končící deváťáci slav-
nostní šerpování spojené s kulturním 
vystoupením.

Leč poslední roky tomu tak nemoh-
lo být. O to větší nastalo chystání již 
koncem letošní zimy. Plánů bylo hod-
ně a k tomu šikovní lidé z řad rodičů 
současných i  bývalých. To nemohlo 
dopadnout špatně.

Příprava byla náročná, mnoho nám 
pomohli sponzoři nejen příspěvky do 
tomboly, ale i  surovinami a  výrobou 
pochutin. 

Poslední týden před zábavou měli 
napilno všichni organizátoři. Netu-
šili i  tušili, že na sál obecního úřadu 
se chystá spousta lidí. Byli připraveni. 
Vstupenek v předprodeji bylo vydáno 
nadmíru mnoho. Větší návštěvnost se 
umocnila přímo večer v  den zábavy. 
Potkalo se tam mnoho lidí, rodičů 
i bývalých žáků. 

Tahounem bezesporu byla kapela 
„Paní věší prádlo“. 

Velmi efektně byla připravená tom-
bola, do které přispěli někteří rodiče. 
Za to jim patří poděkování.

Pohyb a pilno měli v sobotu do ran-
ních nedělních hodin všichni, kdo po-
máhal.

Dík patří celému organizátorskému 
týmu. 

Šéfem je předseda SRPŠ Milan Bal-
car a  sekundářem je Leoš Šedý. Jsou 
tady další: Karel a  Iva Pohlovi, Pepa 
a  Iva Flídrovi, Pavla a  Jiří Dvorští, 
Pavel Dvořák, Eva Balcarová, Věra 
Grossmannová, Tomáš a  Míla Lo-
pourovi, Renata Jílková, Aleš a  He-
lena Jurenkovi, Marcela Svobodová, 
Nela Kadlecová a  ze školy pomáhali 
učitelé Michaela Dvořáková, Broni-
slav Králíček, Hana Groulíková, Jiří 
Svoboda, Marie Benešová, Iva Roško-
vá a Marie Duchečková.

Zábava se vskutku vydařila. Kdyby 
měl někdo chuť přidat se do party, 
stačí se ozvat vedení SRPŠ.

Zapsala Marie Duchečková
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Milí spoluobčané,
dovolte mi krátce nastínit právě pro-

bíhající sezónu 2021/2022 mladých ha-
sičů z Pomezí

Jako obvykle začnu podzimem 
2021. V  loňském roce jsme se zúčast-
nili podzimního kola hry Plamen na 
Smolenské přehradě pod taktovkou 
hasičů z Jevíčka.

Náš sbor reprezentovaly hlídky 
mladších i  starších žáků. Mladší děti 
si vedly výborně, bohužel vysoká ne-
mocnost se podepsala nejen na sesta-
vách, ale i na trestných bodech, a  tak 
si děti vyběhaly 10.  místo. Starší žáci 
oproti tomu excelovali. Prakticky bez 
trestných a v čase hodném vytrvalost-
ních běžců si odvezli z náročného te-
rénu 1. místo, a  tím dosáhli dokonalé 
výchozí pozice do jarního kola.

Nastala zima, ale my jsme ve skvě-
lé kondici nepolevovali. Každý týden 
jsme se s  dětmi scházeli v  tělocvičně 
a trénovali nejen svaly, i týmového du-
cha. S prvními paprsky jsme se přesu-
nuli na dráhu.

První „ostrý “ start jsme si mohli vy-
zkoušet 30.  4. na slavnostním žehná-
ní našeho nového auta  – Tatry Terra. 
Starší děti provedly i simulovaný zásah 
s novým vozidlem, ten přilákal mnoho 
nových zájemců do řad našich malých 
kamarádů.

V  polovině května jsme s  týmem 
starších a mladších vyrazily do Jevíč-
ka. Byl to náš první závod Okresní ligy 
Svitavska. Mladší nám předvedli skvě-
lý útok a s časem 20,56 s přivezli domů 
své první medaile, a to hned stříbrné. 
Starším se útok nepovedl a  s  časem 
věru nepěkným se umístili na místě 
devátém. V jednotlivcích jsme postavi-
li zkušené i začínající borce a byli jsme 
mile překvapeni. Ti nejlepší se umístili 
kolem top ten a to je skvělé.

SDH Pomezí sezóna 2021/2022
Konec května je každoročně ve zna-

mení jarní části celorepublikové hry 
Plamen. To pro nás všechny znamená 
přehlídku všech hasičských doved-
ností, spoustu hodin tréninku a  poté 

dva dny s  úžasnými dětmi na vcelku 
kvalitní soutěži. Nebudu se dlouze ro-
zepisovat – naši mladší zaběhli i přes 
špatnou podzimní část tak skvěle, že 

V  letošním roce oslaví naše organi-
zace 66 let od svého založení. V dnešní 
době má organizace celkem 16 členů, 
z nichž jsou 2 mladí chovatelé.

Naši tradiční výstavu, která už dva 
roky nemohla proběhnout kvůli pan-
demické situaci, se nám letos konečně 
povedlo uspořádat v  klasickém květ-
novém termínu. 

V pořadí to byla již 33. výstava, kte-
rou náš spolek uspořádal. V  letošním 
roce bylo k  vidění 124  kusů králíků 
všech možných velikostí, druhů a ba-
revných rázů. Dále jsme tu měli k vi-
dění 120 kusů holubů různých plemen. 
V neposlední řadě zde byla v krásném 
množství a  rozmanitosti zastoupena 
expozici drůbeže, která čítala 50 voli-
ér. Výstavu navštívili lidé v hojném po-
čtu, i když zájem byl spíše z blízkého 
okolí nežli z naší vesnice. Samotné vý-
stavě předchází hromada příprav, které 
zaberou mnoho času každý rok.

Český svaz chovatelů drobného 
zvířectva Pomezí

Každým rokem se snažíme náš areál 
vylepšovat a  modernizovat jak jen to 
finanční situace a  čas dovolí. Napří-
klad letos nám v našem areálu vyrostly 
nové pánské záchody. Kromě pořada-
telství naší výstavy naši členové obesí-
lají výstavy okolních, ale vzdálenějších 
organizací, a  to ve velmi hojném po-
čtu. Letos máme před sebou ještě hro-
madu výstav oblastních a  jednu kraj-
skou, kterou každoročně obesíláme 
pěkným počtem zvířectva, a  i  zde na 
krajské úrovni dosahujeme krásných 
výsledků.

Na úplný závěr bych chtěl poděko-
vat Obci Pomezí za skvělou komuni-
kaci a pomoc ve všech ohledech. Dále 
musím poděkovat všem našim spon-
zorům, bez kterých bychom nemohli 
výstavu která, je rok od roku finančně 
náročnější, uspořádat.

Chovatelství zdar 
př. Milan Makovský

vystoupili na druhou medailovou po-
zici! Ve výsledku by však s přehledem 
vyhráli. Starší navzdory velké konku-
renci udrželi první místo a zcela prá-
vem postoupili na krajské kolo.

Naši borci se utkali s těmi nejlepšími 
z  kraje v  Chrudimi. Elitní týmy jako 
například Skuteč nebo Lukavice byly 
nad naše síly, ale i tak jsme si přivezli 
krásné desáté místo.

Tým dorostenců postoupil z  první-
ho místa na krajské kolo do Pardubic. 
Tým dorostenek se v  okresním kole 
umístil na hezkém 4. místě.

Letošní sezóna se teprve rozbí-
há. Čeká nás mnoho soutěží, výlety 
a spousta zábavy. Věříme, že se s dětmi 
umístíme na prvních příčkách v okre-
se – ano, tak šikovní jsou!

Dovolte mi Vás tímto pozvat na naši 
pohárovou soutěž, která je zároveň 
jedna ze závodů okresní ligy Svitav-
ska a která bude konat 18. 9. letošního 
roku. Rádi Vás uvidíme.

Závěrem si neodpustím  – velké po-
děkování patří všem kamarádům z řad 
vedoucích, trenérům, fanouškům 
a členům našeho sboru za oporu a po-
moc při práci s našimi dětmi.

SDH Pomezí  
Vás zve

•	Večerní nohejbal 20. 8. 2022 – areál 
ZŠ horní s doprovodným progra-
mem, hudbou a občerstvení

•	Liga MH Pomezí 18.  9. 2022 – ha-
sičská dráha u fotbalového hřiště 

•	Krampus fire show 2. 12. 2022 – ná-
ves u OÚ Pomezí
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Kontakt na OÚ Pomezí: telefon starostka 461 729 804, telefon účetní 461 729 179, mobil starostka 731 612 038, fax 461 729 179
www.obecpomezi.cz, e-mail: obecpomezi@seznam.cz
Povoleno pod č. j. 100/99, MK ČR E 12057, neprošlo gramatickou korekturou tisku.
Vytiskla Tiskárna Polička, grafická úprava a sazba -jkd-

TJ Sokol Pomezí z.s. – informace pro příznivce sportu
Milý přátelé, kamarádi 

a  fanoušci fotbalového od-
dílu v  Pomezí. Na začátek 
mého příspěvku chci jmé-
nem všech hráčů poděko-
vat vám, kteří navštěvujete 

sportovní areál a  fandíte našim muž-
stvům. Děkujeme za podporu, trpěli-
vost a důvěru v naší snahu i v dobách, 

kdy se nám ne vše vždy podaří. Velice 
vděčný jsem poslední dobou i  za slo-
va chvály a uznání naší snahy. Moc si 
toho vážíme a pomáhá nám to v dal-
ších aktivitách.

Jak skončila sezona 2021–2022 jistě 
všichni víte, jen připomenu: 

Mužstvo mužů udrželo střed tabul-
ky v 1 B třídě krajského přeboru par-
dubického kraje. Toto mužstvo vede 
dvojice trenérů Stýblo Milan a  Čer-
vený Jindřich junior, touto cestou jim 
děkuji za věrnost fotbalu. Starší žáci ve 
velké konkurenci okresního přeboru 
Svitavska obsadili 9.  místo pod vede-
ním trenérů Miloše Nekvindy a Pavla 
Teplého. 

Naše nejmilejší mladší přípravka se 
vyšvihla do nejvyšších pater svitavské-
ho přeboru i díky pilné a trpělivé práci 
trenérů Kotoučka Miroslava, Mičky 
Michala a  Roušara Lukáše (viz  foto). 
Chlapci, všem vám moc děkuji za váš 

obětovaný volný čas a  trpělivost po-
kračovat v  dlouholeté tradici pomez-
ského fotbalu.

Co nás čeká v nové 
sezoně 2022–2023?
Muži budou tradičně pokračovat 

v soutěži pardubického kraje, kde při-
byla 4 nová mužstva: Žamberk, Svra-

touch, Tatenice a  Jehnědí. Soutěž za-
číná v  polovině srpna  2022. Kolektiv 
se snažíme udržet ve stávající podobě 
a  doplnit mladými hráči (Jakub Mi-
táš, Filip Stýblo, Lukáš Kuda). Zpět 
po pracovním vytížení přivítáme Lu-
káše Soukupa, po nemoci Otu Pospí-
šila. Nově řady rozšíří Marek Misar 
a  z  hostování se vrací zkušený nestor 
fotbalu Fanda Elis. Trenérům se nabízí 
možnost vybrat si gólmana, který bude 
krýt záda naší jedničce Františku Slo-
vákovi. Jedná se o Jana Lánského nebo 
Martina Mičku.

Mužstvo starších žáků má kádr ve-
lice nabitý, který ještě posílíme o dal-
ší zájemce o  fotbal z  Pomezí, Stašova 
a  Rohozné. Svým věkovým složením 
a  kvalitní trenérskou dvojicí by se 
mohli tito sportovci stát štikou v nabi-
té soutěži, která začíná s  koncem let-
ních prázdnin, a věřím, že jim všichni 
budeme držet palce.

Starší přípravka, kterou dále povede 
Miroslav Kotouček, má složení muž-
stva velice kvalitní, občas se zde objeví 
další jedinci, kteří se chtějí stát Tomá-
šem Součkem, Benzemou nebo další-
mi světovými hvězdami. Tito 8–10 let 
mladí hráči budou hrát svoji soutěž 
v okresním přeboru Svitavska.

Mladší přípravku (chlapci ve věku 
6–8  let) bude trénovat dvojice Mička 
Michal, Roušar Lukáš. U tohoto týmu 
očekáváme sbírání fotbalových zku-
šeností, pochopení pravidel kopané 
a  smysl pro fair play ve sportu i  v  je-
jich  začínajícím životě. Zajímavé je, 
že tato skupina sportovců je divácky 
velmi oblíbená pro svůj enormní zápal 
a nasazení do každého utkání.

Hráčský kádr bychom měli i na tým 
mladších žáků, bohužel se nám ne-
podařilo přemluvit nikoho, kdo by se 
chtěl 3x v  týdnu věnovat této katego-
rii sportovců, přesto je ale nenecháme 
zahálet a  budou trénovat společně se 
staršími žáky a  ti nejlepší budou do-
plňovat starší žáky i při mistrovských 
zápasech.

Na závěr bych chtěl vyjádřit radost 
nad elánem a chováním mládeže, kte-
rá se velice ráda a s radostí setkává ve 
sportovním areálu a  autobusové za-
stávky v obci tak konečně mohou slou-
žit svému účelu.

Přeji všem čtenářům zpravodaje 
i  spoluobčanům v Pomezí krásné léto 
plné zdraví. Prožijte ho sportovní 
nebo turistickou aktivitou. I práce na 
zahrádce je svým způsobem aktivita, 
která přináší dobrý pocit a lepší nála-
du. Jsem přesvědčen, že si to všichni 
poslední dobou velice zasloužíme.

Zdraví vás
Zdeněk Stoklásek 

TJ Sokol Pomezí z.s.

Starší žáci


